
   

Dagsorden – referat  

Bruger-og Pårørenderådsmøde på Ældrecenter Dalvangen 

 Onsdag d. 8. marts 2023  kl. 15.00-16.30 

  i Violcaféen 

 

Medlemmer: 
 

Ellen Christensen, Oscar Andersen, Gudrun Jespersen, Rita Hansen, 

Lone Kamp, Karin Lund-Ertel, Ellen Jespersen, Jeanette Fisk 

(Seniorrådet), Susanne Andersen, Annette Elsberg, Sara Persson, 

Helle Andersen, Susanne Christensen, Mai-Britt Fly 

Fraværende: Lotte Jensen, Jeanette Fisk, Karin Lund-Ertel  

Referent: Susanne Andersen 

 

Dagsorden Referat 

1. Valg af ordstyrer 

 

Susanne A 

2. Orientering fra 

ledelsen  

Susanne orienterer om følgende: 

Anette Bach har opsagt sin stilling i aktiviteten. 
Maibritt og Susanne ser på hvilken stilling der kan 
slås op set i forhold til vores profil. 

Ledelsen og Maibritt har været på inspirationsbesøg 
på Dalsmark plejecenter (Gråsten) i januar måned. 
Et plejecenter som har en grøn profil. Vi ønsker at 

skabe en grøn profil på Dalvangen og vi har døbt 
profilen ’natur og udeliv – mellem generationer’. Vi 

er blandt andet blevet inspireret fra Dalsmark, til at 
tale om familie i stedet for pårørende.  

 

Vi har anskaffet os et akvarium (ved 

hovedindgangen) og vi vil gerne få flere dyr på 
Dalvangen fx kaniner. Vi vil også gerne inddrage 
den megen natur vi har omkring os. 

Vi har haft besøg af teknikere fra Yousee, og de har 

tjekket op på alle tv-pakker. Flere beboere har haft 
TV-pakker som ikke matchede det de havde valgt 

ogg dette er justeret nu. Dalvangen skal fremover 
årligt betale ca. 27.000 på tv-pakker der er i 
dagligstuerne på afdelingerne, der er slukket for 

signalet på dagligstue afdeling C, gul. 



   

Status afd. C: Alle boliger er optaget. Det lysner ift. 
rekruttering af personale. 

Status afd. B1-B2: Sygeplejerske har været på 
vejleder kursus, vi har mange 
elever/studerende/jobprøvning på nuværende 

tidspunkt. 

Status afd. A: Alle stillinger er besat på afdelingen 
Vi har haft et VISO forløb (konkret supervision og 

vejledning til mødet med den demente beboer), og 
afsluttes i denne måned. Resten af året vil 
personalet arbejde med temaer ift. demens. 

 

3. Orientering fra 

køkkenet 

Annette fortæller at hun nu er leder af køkkenet på 

Dalvangen, og har forsat køkkenet på Hvissinge. 
Det kan være svært at dele sig i to, (Hvissinge, 
Dalvangen), det arbejder Anette med. Der tænkes 

ind i hvordan produktionen kan ændres, og hvordan 
der kan arbejdes så tiden udnyttes bedst muligt. 

Køkkenet vil gerne bruge mere tid på dysfagi 
kosten. Det er meget svært at rekruttere 
ernæringsassistenter, der mangler lige nu to på 

Hvissinge og en her på Dalvangen. Karin Finner er 
stedfortræder for Annette og er hovedsalig på 

Hvissinge. 

 

4. Orientering om 

aktiviteter        

                      Mai-Britt Fly                

Maibritt præsenterer vores profil planche (natur og 

udeliv) det er meget sanseligt og meget brugbart 

her hos os. Alle skal inddrages i processen 

(beboere, familier osv.) Vi har et forslag om at 

ændre navnene på afdelinger, så de bliver mere 

vedkommende. Det er der fuld tilslutning til, at 

afdelingerne går bort fra farver og i stedet for 

navne. 

Vi har fået en nyttehave over bag Østervangskirken, 

vi samarbejder med lærere og elever fra 

Nordstrandsskole, afholder julehygge, fastelavn osv. 

Forskellige værksteder, der bla. Producerer varer til 

vores sommermarked.  

Det efterlyses, at beboerne har tøj med til årstiden 

når de flytter ind.  

 



   

5. Orientering fra 

Seniorrådet 

Udgår 

6. Høringsskema –  

Kvalitetsstandard -

Personlig pleje og 

praktisk hjælp 

Høringssvarene gennemgås kort. Der spørges ind til 
hvem der vurderer hvad beboernes behov er, når de 
bor på plejecenter. Det vurderes individuelt løbende 

af personalet, tilstanden hos beboer ændres ofte 
hen ad vejen.  Der er spurgt ind til om der ikke skal 

være indbyggede skabe i alle plejeboliger, det er vi 
ikke bekendt med på nuværende tidspunkt. Det 
anbefales at beskrivelsen af boligerne opdateres, 

dette kunne lette fremtidige indflytninger. 

 

7. Urinvejsinfektioner 

Væskemangel 

                       Lone Kamp 

Der spørges ind til om man har en fælles holdning til 
hvordan vi kan undgå urinvejsinfektioner, og sikrer 
at beboerne får rigelig med væske, obs på hygiejne.  

Susanne A beskriver at der instrueres i hygiejne og 

der er konkrete vejledninger, personalet følger. 

 

8. Duge/stole 

                     Rita Hansen 

Det opleves, at der er trist i cafeen, når der ikke må 

være duge på. Susanne A fortæller at ledelsen er 

blevet opmærksomme på at når stofduge ligger fast 

fremme på bordene, får vi ikke sikret os nok at 

hygiejnen er i orden. Vi sikrer at der er mulighed for 

at have dug på bordene ved ”festlige lejligheder” Vi 

overvejer om der skal indkøbes voksdug. Evt. en 

løber ned af bordet. 

9. Madspild 

                  Rita Hansen 

Der er meget mad i overskud om aftenen på 
afdeling B1, og dette kasseres. Der ses nu en 

reduktion, så der knap skal kasseres så meget. 
Annette forklarer at der er ved at komme struktur 
på køkkenet, dette arbejdes der videre med. 

 

10. Eventuelt Der er mange fluer på nogle boliger, og der er 

sprøjtet for dem. De kommer dog hurtigt igen. 

Vandlåsen kan være bolig for de fluer og vi taler 

med vores servicemedarbejder om der kan gøres 

yderligere. 

11. Næste møde 

 

Tirsdag d. 30. maj 2023 

 


